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شناسایی ۱2 بیمار جدید کرونا طی 24 ساعت
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی یک شبانه روز ۱۲ بیمار جدید مبتلا به کرونا 
در کشور شناسایی شدند و خوشبختانه هیچ  فوتی ناشی این بیماری ثبت نشد.
به گزارش ایسنا، از روز ۲5 تیرماه تا روز ۲۶ تیرماه ۱۴۰۲ و بر اساس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، ۱۲ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۴ 
نفر از آنها بستری شــدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و 
۶۱۲ هزار و ۷۹۶ نفر رسید.در طول ۲۴ ساعت، هیچ یک از بیماران کووید-۱۹ 
در کشــور جان خود را از دست ندادند و مجموع جان باختگان این بیماری، در 
عدد ۱۴۶ هزار و ۳۰۴ نفر ثابت ماند. خوشــبختانه تا روز ۲۶ تیرماه ۷ میلیون 
و ۳۷۱ هــزار و ۳۸۰ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتان ها ترخیص 
شــده اند.۶ نفر از بیماران مبتلا به کوویــد-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۶ تیرماه 5۶ میلیون و ۹5۴ هزار و 
۸۲۳ آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.تا روز ۲۶ تیرماه 
۶5 میلیون و ۲۳۶ هزار و ۶۱5 نفر دوز اول، 5۸ میلیون و ۶۳۲ هزار و ۴5۷ نفر 
دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۷۳۱ هزار و ۲۲۹ نفر، دوز ســوم و بالاتر واکسن کرونا 
را تزریق کرده اند. مجموع واکســن های تزریق شده در کشور به ۱55 میلیون و 

۶۰۰ هزار و ۳۰۱ دوز رسید.

دادستان کل کشور با اشاره به آمار وزارت بهداشت:
4۵ پرونده سقط جنین به قوه قضائیه ارجاع شده است

دادســتان کل کشور گفت: طبق اعلام وزارت بهداشت، ۴5 مورد پرونده مربوط 
به ســقط جنین در سراسر کشور به قوه قضاییه ارســال شده است.به گزارش 
ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین منتظری در جلسه شورای عالی قضایی با اشاره 
به اظهارات چندی پیش وزیر بهداشــت و درمان در جلسه ستاد ملی جمعیت، 
پیرامون ارســال ۱۱۹ مورد پرونده مربوط به سقط جنین به قوه قضائیه و عدم 
انجام اقدامات مقتضی در خصوص آن ها از ســوی مراجع قضایی، گفت: پس از 
پیگیری های انجام شــده در این خصوص از سوی دادستانی کل کشور، وزارت 
بهداشت در تاریخ ششــم تیرماه اعلام کرد که تنها ۴5 مورد پرونده مربوط به 

سقط جنین در سراسر کشور به قوه قضائیه ارسال شده است.

صدور یک گذرنامه جدید برای زائران عتبات
ســخنگوی فراجا از صدور گذرنامه های زیارتی پنج ساله با قیمت مناسب برای 
زائران عتبات خبر داد و گفت که متقاضیان می توانند درخواست خود را در نرم 
افزار پلیس من ثبت کرده یا به شکل حضوری به دفاتر اداره مهاجرت و گذرنامه 
مراکز اســتان خود مراجعه کنند.به گزارش ایسنا، سردار سعید منتظرالمهدی 
دراین باره گفت: مشــاهدات عینی و بررسی سوابق سنوات قبل، حکایت از آن 
دارد که امســال نیز خیل عاشقان حضرت ابا عبدالله الحسین)ع( در راهپیمایی 
اربعین حضور چشــمگیر داشته باشند، در همین راستا با رایزنی و مذاکرات به 
عمل آمده، میان وزارت کشــور جمهوری اســلامی ایران و دولت عراق و تفاهم 
صورت گرفته با پلیس مقرر شده، گذرنامه زیارتی برای متقاضیان عتبات عالیات 
صادر شود.سخنگوی فراجا با تصریح این که صدور گذرنامه زیارتی با یک هشتم 
قیمت و در کمترین زمان ممکن برای ایام محرم و ســفر در دستور کار پلیس 
قرار گرفته، گفت: اعتبار ایــن گذرنامه های زیارتی، مانند دیگر گذرنامه ها پنج 
ســال بوده و صرفا برای سفر به عتبات عالیات در ماه های محرم و صفر در نظر 
گرفته شده است، هر چند که رایزنی های لازم با طرفِ عراقی، برای استفاده در 
سایر ایامِ سال نیز در دستورکار قرار دارد.وی با بیان اینکه هزینه صدور گذرنامه 
حدود 5۰ هزار تومان برآورد شــده است، گفت:  این مبلغ در مقایسه با گذرنامه 
عادی بســیار ارزانتر و حدود یک هشــتم قیمت است. گذرنامه زیارتی از زمان 
ثبت درخواســت تا تحویل، بین ســه تا پنج روز کاری به در منزل متقاضیان 
خواهد رسید.ســخنگوی فراجا در خصوص زمــان دریافت گذرنامه زیارتی نیز 
گفت: فرآیند ثبت و درخواست گذرنامه زیارتی صرفا از طریق اپلیکیشن پلیس 
من انجام می شــود و برای آن دسته از عزیزانی که امکان استفاده از اپلیکیشن 
برایشان دشــوار است،   می توانند با مراجعه به دفاتر اداره  مهاجرت و گذرنامه 
در مراکز استان ها و نه دفاتر پلیس +۱۰ در سراسر کشور درخواست خودشان را 
ثبت و  ارسال کنند.منتظرالمهدی در خصوص صدور گذرنامه برای اتباع خارجی 
مقیم ایران هم تصریح کرد: این افراد باید با مراجعه به دفاتر کفالت در سراســر 
کشور، درخواست خود را برای صدور مدرک مسافرتیِ زیارت عتبات عالیات ثبت 
کرده و طبق روال و در اسرع وقت برای آنها نیز مدرک مسافرتی مربوطه صادر 
و تحویل خواهد شد.   در این خصوص نیز مرز چذابه برای تردد اتباع غیرایرانی 
مقیم ایران در نظر گرفته شده است.وی در پایان گفت: پلیس از بهمن ماه سال 
گذشــته بالغ بر ۴۰۰ هزار گذرنامه برای متقاضیانی که در ســال های گذشته 
برگه تردد زیارتی دریافت و موفق نشــده بودند گذرنامه دریافت کنند، گذرنامه 

بین المللی صادر  و به درِ منزل آنها ارسال کرده است.

پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج
 به کارکنان شهرداری تهران

مدیــرکل رفاه، تعاون و خدمات اجتماعی شــهرداری تهران از پرداخت وام 5۰ 
میلیون تومانی قرض الحســنه ازدواج به کارکنان شهرداری تهران خبر داد.به 
گزارش اداره کل رفاه، تعاون و خدمات اجتماعی شــهرداری تهران، محمد بنی 
حسن مدیرکل رفاه،تعاون و خدمات اجتماعی شهرداری تهران با تاکید بر لزوم 
توجه به سطح رفاه کارکنان یکی از مهمترین مشکلات امروز جامعه را افزایش 
میانگین ســن ازدواج و کاهش میل به فرزندآوری ذکر کرد و افزود: اگرچه لازم 
است تمامی سازمانها و دستگاهها شرایط تسهیل این دو امر مهم را فراهم سازند 
اما شــهرداری تهران نه تنها هیچگاه از این مســئله غافل نبوده بلکه با اجرای 
سیاســتهای تشویقی درصدد اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
بوده است. وی از جمله تصمیمات حمایتی اتخاذ شده در شهرداری تهران را رو 
نمایی از بســته خرسند ساز و  تخصیص تسهیلات ازدواج و فرزند آوری عنوان 
کرد و گفت: پرداخت وام فوری، اعطای امتیاز اســتفاده از ســفرهای زیارتی و 
ســیاحتی به مقصد مشهد مقدس خارج از سهمیه تورهای گردشگری و امکان 
بهره مندی از تالارهای پذیرایی شــهرداری تهران با تخفیف حداکثری از جمله 
بخشهای محور همیار بسته خرسند ساز است که هم اکنون در راستای تشویق 

به امر ازدواج درحال اجرا است.

یک اشتباه عجیب درباره مصرف آنتی بیوتیک ها
مدیرکل دفتر نظارت و پایش فرآورده های ســلامت محور ســازمان غذا و دارو، 
در خصوص عوارض بی رویه و خودســرانه مصرف آنتی بیوتیک ها، هشدار داد.
نوشین محمد حسینی، در گفتگو با خبرنگار مهر، با عنوان این مطلب که آنتی 
بیوتیک ها قادر به دیدن ویروس نیستند، گفت: ویروس ها وارد سلول های سالم 
بدن می شوند و آنتی بیوتیک ها قادر به دیدن آنها نیستند.وی با بیان این مطلب 
که در بسیاری از موارد همکاران پزشک برای ناخوشی های ساده، آنتی بیوتیک 
تجویز می کنند، افزود: متأسفانه برخی افراد، خودسرانه از داروهای آنتی بیوتیک 
استفاده می کنند که عارضه های زیادی دارد.محمد حسینی ادامه داد: بعضاً حتی 
مبتلا به بیماری نشــده ایم، اما برای اینکه بیمار نشــویم؛ آنتی بیوتیک مصرف 
می کنیم که این رفتار اشتباه است. زیرا، آنتی بیوتیک هیچ تأثیری در پیشگیری 
از بیماری های ویروسی ندارد.مدیرکل دفتر نظارت و پایش فرآورده های سلامت 
محور ســازمان غذا و دارو، به موضوع مقاوم شــدن میکروب ها در مقابل آنتی 
بیوتیک ها اشــاره کرد و گفت: یک اشــتباه درباره مصرف آنتی بیوتیک ها این 
اســت که فکر می کنیم بدن ما به آنتی بیوتیک مقاوم می شــود، در حالی که 
این طور نیســت و میکروب در بدن ما نســبت به آنتی بیوتیک مقاوم می شود 
و شــخص دیگری که اصلًا بیمار نشده، وقتی با همان میکروب مواجه می شود، 
بدن او هم نسبت به آنتی بیوتیک مقاوم خواهد شد.وی با عنوان این مطلب که 
میکروب های مقاوم به آنتی بیوتیک به سرعت در سراسر جهان منتشر می شوند، 
افزود: جهان به دهکده ای کوچک تبدیل شــده که میکروب های مقاوم شده به 
آنتی بیوتیک ها، به ســرعت در سراسر جهان منتشر می شوند.محمدحسینی با 
اشــاره به عارضه سرماخوردگی که در همه فصول سال مشاهده می شود، گفت: 
ســرماخوردگی، بیماری نیست؛ بلکه یک ناخوشــی محدود شونده است که با 

استراحت و بدون دارو، بهبود می یابد.

کرونا

حقوقی و قضایی

انتظامی

شهری

سلامت

رئیس کمیته ایمنی شورای شهر تهران خبر داد

تخلیه و پلمب یک سوم از ساختمان های ناایمن پایتخت به پیشنهاد قوه قضائیه

متخصص روانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی مطرح کرد

علائمی شبیه روان پریشی و جنون در کمین مصرف کنندگان »گُل«

مدیرعامل سازمان خدمات شهرداری تهران:

۷۰ درصد کودکان »سرچهار راه ها« شبکه ای و مافیایی هستند

معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان 
مدارس غیردولتی از تعطیلی موسسه آموزشی 
»گاج« به دلیل جهت گیــری در ناآرامی ها و 
اغتشاشات سال گذشــته خبر داد. به گزارش 
ایســنا، احمد محمودزاده معاون وزیر آموزش 
و پرورش با حضور در برنامه »فرامتن« شبکه 
افق با اعلام تعطیلی موسسه آموزشی گاج به 
دلیل جهت گیری در اغتشاشات سال گذشته 
افزود: در این خصوص به رئیس ســازمان صدا 
و ســیما نیز نامه نوشتم و گفتیم نباید »گاج« 
را تبلیغ کنید چرا که بدلیل تخلفی که داشته، 
آن را تعطیــل کرده ایم. وی در خصوص اتهام 
این موسسه آموزشی گفت: در زمان اغتشاشات 
و جمعــه روزی، در ســوالات امتحانی درس 
ادبیات، جهت گیری اش به ســمت اغتشاشات 
بــود لذا وقتی این موسســه را تعطیل کردیم 
دیگر صدا و ســیما نبایــد آن را تبلیغ کند و 

در این خصوص به رئیس سازمان نامه زدیم.
وی با اشاره به اینکه ۱۸ هزار مدرسه غیردولتی 
در کشور فعالیت می کنند که ممکن است نیم 
درصد این مدارس تخلفاتی داشته باشند گفت: 
این در حالیســت که بدلیل تخلفات مثلا این 
نیــم درصد نباید تمام زحمــات و فعالیتهای 
تمامی ۱۸ هزار مدرسه غیردولتی را زیر سوال 
ببریم بلکــه باید با متخلفان برخورد داشــته 
باشیم اظهار کرد: نباید بدلیل نقدهای موجود، 
کلیت آموزش و پرورش را زیر ســوال ببریم.
محمودزاده در پاســخ به سوال مجری برنامه 
در خصوص شهریه یکی از مدارس غیر دولتی 
متوســطه دوم در منطقه یک تهران که بنابر 
پایه تحصیلی ۷۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان شهریه 
دریافــت می کند در حالیکــه تضمینی برای 
قبولی در کنکور ندارند و این شرایط مشمول 
ســایر مدارس این منطقه هم می شود گفت: 
رسانه ها نباید یک مشکلی که در مجموعه ای 
وجــود دارد را نهادینه و عادی ســازی کنند . 
تخلفاتی رخ می دهد اما اگر مدرسه ای خلاف 
سیاستهای آموزش و پرورش و خلاف مصوبات 
فعالیت کند، تخطی کرده است. ما نه تایید و 

نه اجازه می دهیم  این کار رخ دهد.
وی افــزود: اینکه یک مرتبه گفته می شــود 
نظارتی بر مــدارس غیردولتی وجــود ندارد، 
دستگاه های نظارتی زیر سوال برده می شوند؛ 
در تابستان چندین جلسه با سازمان بازرسی و 
تعزیرات و مدیران کل استانها داشته ایم این در 
حالیست که چندین برخورد جدی با مدارس 
متخلف شــده است.رئیس ســازمان مدارس 
غیردولتــی وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: 

حــدود ۱5 هزار مدرســه از مجموع ۱۸ هزار 
مدرســه غیردولتی شــهریه زیر ۲۰ میلیون 
تومان دریافت می کنند. حدود ۲۶5۰ مدرسه 
نیز بین ۲۰ تا ۴۰ میلیون شهریه اخذ می کنند 
و حدود ۳5۰ مدرسه در سطح کشور که اغلب 
آنها در تهران قرار دارند،  شــهریه مصوب بین 
۴۰ تا ۶5 میلیون و ۴۰۰ هزار تومان دارند که 
به این رقم شهریه می توانند ۱5 درصد در پایه 
دوازدهم  اضافه کنند؛ حال در بین این مدارس 
ممکن است نیم درصد آنها  که۹۰ مدرسه در 
کشور را شامل می شــود، شهریه مصوب ما را 
دریافت نکنند و ممکن است بیشتر اخذ کنند 
اما اگر بدانیم، برخورد جدی می کنیم.به گفته 
کار  اعلامی نتیجه  محمــودزاده شــهریه های 
کارشناسی ۷ ماهه و شامل شهریه ثابت، فوق 

برنامه، مکمل و تابستانی است.

وی در خصــوص نحــوه شــکایت از مدارس 
متخلف عنوان کــرد: خانواده ها باید از طریق 
ســامانه وارد و شــکایت خود را ثبت کند که 
مدیر منطقه موظف به پاســخگویی است و در 
سطح بالاتر نیز مدیرکل و اگر رسیدگی نشد، 
در ســازمان مدارس غیر دولتی ما شــکایات 
را بررســی می کنیم. پرونــده تخلفات ۱۰۲۴ 
مدرسه در یکسال گذشته بررسی و رای صادر 
شده که نشان از وجود نظارت دارد. همچنین 
برای۸۰۰ پرونده تخلفات در حوزه آموزشگاهی 
نیز برای اولین بار در یکسال گذشته رای صادر 
شــد. همچنین در هفته گذشــته دو مدرسه 
در تهران تعطیل شــد؛ یا هفته گذشــته یک 
موسسه آموزشی بزرگ تعطیل شد.معاون وزیر 
آموزش و پرورش با بیان اینکه در برابر تخلفات 
با برخــورد صورت گرفته یا مدیر و موســس 

توبیخ و تذکر می گیرند و یا وقتی مدرســه و 
موسســه تعطیل و پلمب و مانع فعالیت آنها 
می شــویم، پس نظارت وجود دارد ادامه داد: 
این در حالیســت که خلاقیت مدارس خوب 
را نیز تســری می دهیم.  گــزارش مربوطه به 

دستگاه های مربوطه ارجاع می شود. 
وی با تاکیــد بر اینکه بدنبال کیفی ســازی 
مدارس هســتیم ادامه داد: سهم بالاتر قبولی 
دانش آموزان مدارس غیردولتی در کنکور نقطه 
قوت این مدارس است اما نباید ارتقای جایگاه 
مدارس دولتی را از یاد برد البته یکی از ایرادات 
وارده شــاخص های آموزشــی ماست؛ وقتی 
کنکور سنجه ارزشیابی آموزشی ما می شود اما 
تک بعدی است، مدرسه ای موفق می شود که 
فعالیت آموزشــگاه محور دارد.  باید به سمتی 
حرکت کنیم که کنکور ســنجه مناسبی برای 

ارزشیابی ۱۲ ســال نباشــد و عملکرد سایر 
ساحتهای آمَوزشی مورد ارزشیابی قرار گیرد، 
اگر این اصلاح شــود، بخشی از مشکلات رفع 
می شود که در دولت اهتمام جدی بر روی این 
موضوع وجود دارد.محمــودزاده با بیان اینکه 
برای ســاماندهی نیروی انســانی این مدارس 
بسته ای تهیه شده است توضیح داد: قرار شده 
هیچ معلم گزینش نشده در مدارس غیردولتی 
نداشته باشــیم همچنین باید رشته تحصیلی 
آنها با دوره  و درســی کــه تدریس می کنند 
مرتبط باشــد. مقرر شــده معلمــان مدارس 
غیردولتی شناسنامه دار شوند یعنی صلاحیت 
حرفه ای ورود به این حیطه و شــغل را داشته 
باشند. ۳۶۰ ســاعت دوره توانمندسازی باید 
بگذرانند که از اوایل مردادماه این دوره ها آغاز 

می شود.

رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شهر تهران 
با اعلام اینکه تعداد ساختمان های ناایمن در 
تهران از ۱۲۹ به ۹۳ مورد رسیده است، گفت: 
پیشنهاد قوه قضاییه تخلیه و پلمب یک سوم 
از این ساختمان هاســت که به لحاظ سازه ای 

نیز ناایمن تشخیص داده شده اند.
بــه گزارش ایســنا، مهــدی بابایی بــا بیان 
اینکــه در مصوبه توســعه و بهبــود خدمات 
آتش نشــانی، فرایند ایمن سازی ساختمان ها 
تعیین تکلیف شــد، اظهار کرد: بر اساس این 
مصوبه مقرر شــد این فرایند توســط مناطق 
۲۲ گانه صورت بگیــرد. رئیس کمیته ایمنی 
شورای اسلامی شــهر تهران خاطرنشان کرد: 
در گذشــته این مراحل صرفاً توسط سازمان 

آتش نشــانی پیگیری می شــد و مناطق نیز 
کمیته ایمنی داشتند که سازمان آتش نشانی 
را همراهــی می کردند؛ اما در لایحه توســعه 
و بهبــود خدمات آتش نشــانی به دلیل اینکه 
تا ایــن لحظه ۳۳ هزار ســاختمان ناایمن)به 
لحاظ جمیع موارد( شناســایی شده، مناطق 
موظف شده اند تمامی مراحل الزام مالکین به 
ایمن سازی را پیگیری کنند و در صورت نیاز 
در مراجع قضایی نیز برای این ســاختمان ها 

پرونده تشکیل دهند.
وی بــا بیان اینکــه مدارک ســاختمان های 
ناایمــن کــه از ۱۲۹ بــه ۹۳ فقــره کاهش 
یافته بود، به معاونت حقوق عامه دادســتانی 
ارسال شــده اســت، تصریح کرد: دادستانی 

اســتعلامی درخصوص ناایمنــی ســازه ای از 
سازمان مدیریت بحران انجام داد و بازدیدهایی 

نیز در همین راستا صورت گرفت.
بابایی ادامه داد: بر اســاس این بررسی ها، یک 
ســوم از این ســاختمان ها از لحاظ سازه ای 
ناایمن شناسایی شدند و پیشنهاد قوه قضاییه 
تخلیه و تعطیلی این ســاختمان ها بود.رئیس 
تهران  ایمنی شــورای اسلامی شــهر  کمیته 
اعلام کرد: اطلاعات تکمیلی این ساختمان ها 
برای معاون دادســتان ارســال شده و منتظر 
اقدام از ســوی قوه قضاییه هستیم.بر اساس 
گزارش ســایت شهر، اسامی ســاختمان های 
ناایمن پایتخت، دوم خردادماه امسال از سوی 

دادستانی کل کشور اعلام شد.

متخصص روانپزشــکی دانشگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشتی با اشاره به اینکه لزوما استفاده 
از مشــتقات گیاه کانابیس ایندیکا با تغییرات 
ظاهری یــا اصطلاحا تخریب صــورت همراه 
نیست، عنوان کرد: این مواد اعتیادآور معمولا 
وابســتگی روانــی در مصرف کننــده ایجاد 
می کنند که در صــورت تداوم مصرف به بروز 
علامت هایی شبیه اســکیزوفرنیا، روان پریشی 
و جنون ختم می شــود.به گزارش ایسنا، دکتر 
جمال شــمس با اشــاره به اینکه ماده مخدر 
حشــیش، گل، وید، علف یا ماری جوانا برگ ها 
و گل های خشک شده گیاه کانابیس ساتیوا یا 
کانابیس ایندیکا هستند، اظهار کرد: داخل این 
گیاه ماده مخدر وجود دارد و بســته به این که 
از کجای گیاه اســتفاده شود، نام های مختلفی 
برای آن اســتفاده می شــود.وی ادامه داد: اگر 
از برگ خشــک شــده این گیاه استفاده شود 
به آن علــف یا گراس هم می گویند.شــمس 
با اشــاره به اینکه تولیدکنندگان مواد مخدر 
برای بخش های مختلف بوته کانابیس ساتیوا، 
نام های مختلفی می گذارند تا جذابیت آن برای 
مصرف کنندگان بیشتر شود، خاطرنشان کرد: 
صمغ این گیاه، حشــیش یا ماری جوانا است، 
ویــد وبنگ هــم بخش های دیگــر این گیاه 
محسوب می شــود و اگر سن گیاه بالاتر رود و 

گل بدهد به آن گل می گویند.
او تاکید کرد: گل، حشیش، ماری جونا، گراس، 
بنگ ووید، همــه و همه از یک ماده اعتیادآور 
تهیه می شــود ولی نکته اینجاست که کسانی 
که مواد مخــدر را تهیه و تولیــد می کنند با 
نام های خاص و اشــکال مختلفی این فرآورده 

را عرضــه می کنند و تنها هدفشــان فروش و 
توســعه این محصولات است.به گفته شمس، 
بســیاری از افــراد آگاهی کافــی از این ماده 
اعتیــادآور ندارنــد، خیلی از کســانی که گل 
استفاده می کنند موقعی که به آن ها می گوییم 
این ماده همان حشــیش یا ماری جواناست، 
تعجب می کنند.وی با بیان اینکه تمام موادی 
که مورد سوء مصرف قرار می گیرند اعتیادآور 
بوده و وابســتگی ایجاد می کنند، نســبت به 
استفاده از این مواد هشــدار داد: فرآورده های 
گیاه کانابیس ایندیکا، شــیمیایی هستند، این 
گیــاه در عملکرد مغز تغییراتی ایجاد می کند.
این متخصص روانپزشــکی بــا تاکید بر اینکه  
گل، کراک، شیشــه، کوکائیــن، همه و همه 
خاصیت اعتیادآوری دارند و افراد برای رسیدن 
به احســاس لذت یا سرخوشی از آن استفاده 
می کننــد، ادامه داد: مواد مضری از طریق این 
مواد در مغز آزاد می شــود که نتیجه اولیه آن 
ایجاد احساسی خوشایند و لذت است، همین 
مســئله شروع داستان بی انتها و مخرب اعتیاد 

است.
وی نســبت به افزایش مصرف گل، حشیش، 
ماری جوانا و ســایر مشــتقات ایــن گیاه در 
سراسر دنیا هشــدار داد و گفت: بعد از سیگار 
پرمصرف ترین ماده مخدر در دنیا همین ماده 
یعنی حشــیش یا ماری جوآنا و یا گل است و 
متاسفانه باید گفت مصرف آن بین نوجوانان و 
جوانان بســیار زیاد است. تاسف بیشتر زمانی 
است که بســیاری از افراد اصلا نمی دانند چه 
ماده خطرناکی را اســتفاده می کنند.شمس با 
بیان اینکه زمان تخریب ســلول های مغزی و 

بروز نشــانه های روان پریشی در افراد مختلف 
متفاوت اســت، اظهار کرد: این تداوم مصرف 
در افراد مختلف تفــاوت دارد، برخی به لحاظ 
ژنتیکی استعداد ابتلا دارند و با چند بار مصرف 
تا آخر عمر دچار روان پریشی و جنون می شوند 
و بایــد مادام العمر دارو مصرف کند ولی نهایتا 
پایان این مسیر چیزی جز بیماری و تباه شدن 
عمر نیست.وی با اشاره به این نکته که برخی 
فکر می کنند گل یا حشیش و سایر فرآوردهای 
اعتیادآور خطرناک نیست، توضیح داد: بسیاری 
از افراد تریاک را به عنوان الگوی ماده اعتیادآور 
که به محض عدم مصرف نشــانه های جسمی 
 دارد می شناســند؛ بنابرایــن ناخــودآگاه اگر 
ماده ای را مصرف کننــد و بعد از مدتی آن را 
کنار بگذارند، اگر دچــار علامت های فیزیکی 
نشوند فکر می کنند این ماده اعتیادآور نیست، 
در واقع شــاید این مواد وابســتگی جسمی و 
فیزیولوژیکی نداشته باشد ولی وابستگی روانی 
بسیار جدی و خطرناک است.وی در پاسخ به 
این سوال که چرا در برخی کشورها مثل کانادا 
و آمریکا و یا برخی اماکن به خصوص در اروپا 
اســتفاده از برخی مواد مخدرو اعتیاداور مجاز 
اســت؟، گفت: همه می دانیم که سیگار مضر 
اســت ولی همچنان مردم به صورت آزادانه در 
اماکن عمومی از آن استفاده می کنند، بنابراین 
این نکته در اســتفاده از مــواد اعتیادآور هم 
مصداق دارد، قطعا دست های آشکار و پنهانی 
پشــت این قضیه هستند که برخی دولت ها و 
سیاســتگذاران قوانین ســفت و سختی برای 
پیشگیری از آن لحاظ نمی کنند، ضمن این که 
پولی که از راه این صنعت مخرب ایجاد می شود 

قابل توجه است.
شمس تاکید کرد: پیشنهاد اصلی این است که 
»هیچ کس به فکر ما نیســت جز خود ما«، در 
درجه دوم یکی از علل مهم مصرف مواد مخدر 
کنترل اجتماعی اســت، اگر کنترل اجتماعی 
مثل اعمــال مالیات و مجازات ســخت برای 
تولیدکنندگان اجرا نشــود قطعا مصرف مواد 
بالا رفته و کنترل فردی هم مشــکل تر خواهد 
شد.وی به والدین توصیه کرد: مهمترین عامل 
پیشــگیری و عدم مصرف مواد اعتیادآور برای 
فرزندانتان، کســب مهارت هــای فرزندپروری 
فــردی،  مهارت هــای  آمــوزش  در  اســت، 
کنترل گری از سوی خود فرد تقویت می شود 
و شخص یاد می گیرد که زمانیکه ماده ای برای 
او مضر اســت چگونه در برابر آن ایســتادگی 
کنــد و به طور کلی چگونــه از لذت های آنی 

چشم پوشی کند.
وی ادامه داد: اگر خانواده ها اصول فرزندپروری 
را بدانند، کودک خــود را در محیطی پرورش 
می دهــد کــه هوش هیجانــی او ارتقــا پیدا 
کنــد، همین موضــوع مصرف مــواد مخدر و 
ناهنجاری هــای اجتماعــی را کاهش خواهد 

داد.وی نســبت به ایجــاد اختلالات مغزی در 
مصرف کننــدگان مواد مخدر هشــدار داد و 
گفت: بــرای مثال مراجعه کننده ای داشــتم 
کــه دنبال مصرف گل دچــار اختلالات تفکر 
شــده بود، این فرد ۱55 روز فقط یک نوع غذا 
مصرف می کرد و حاضر نبود هیچ ماده غذایی 
دیگری اســتفاده کند، حتی سیگار این فرد را 
فقط باید اعضای خانواده تهیه می کردند و افکار 
توهم زا شــرایط این فرد را وخیم تر کرده بود.

هذیان، درگیری با خانواده، روانپریشی و توهم 
توطئه تنها گوشه ای از عارضه های استفاده از 
مواد مخدری مثل گل، حشــیش، ماری جوانا 
و سایر مشــتقات گیاه کانابیس ساتیوا بود که 
دکتر شمس به آن اشاره کرد.بنابر اعلام روابط 
عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، وی 
در خاتمه توصیه کــرد: اگر به هر دلیل تحت 
فشار زندگی قرار گرفته اید یا غمگین هستید و 
یا  هر مشکلی دارید، قطعا مسیرهای ساده تر و 
مطمئن تری برای بهبود شرایط تان وجود دارد، 
مصرف هر ماده اعتیادآوری از سیگار گرفته تا 
الکل و یا حشیش جز اینکه وضعیت را وخیم تر 

کند، آورده دیگری برای شما نخواهد داشت.

مدیرعامل ســازمان خدمــات و مشــارکت های اجتماعی 
شــهرداری تهران در مورد موضوع کــودکان کار به نکات 
مهمی اشــاره کرد و گفت: اقتصاد کف خیابانی با درآمدهای 
سرشــار، با نوع دوســتی و تحریک احساسات مردم شکل 
گرفته است و سرشبکه های این مافیا از آن استفاده می کنند.
به گزارش روابط عمومی ســازمان خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شــهرداری تهران، احمد احمــدی صدر با بیان 
اینکه مــا باندها و مافیایی را در کشــور داریم که کودکان 
را در خیابان جمع می کنند و اقتصاد خیابان را ســاماندهی 
می کنند، افزود: البته بخشــی از این کودکان هم به صورت 
منفرد به خیابان ها می آیند.وی ادامه داد: ما در شــهرداری 
تهران قرارگاه اجتماعی تهران را تشــکیل داده ایم. طرحی 
هم ساماندهی شــد و ۱5 الی ۱۶ نهاد متولی کودکان کار 

بایــد آن را اجرا می کردند، ولی ما با خلأ و چالشــی رو به 
رو شدیم، این دســتگاه ها باید زیر نظر فرماندهی واحد به 
یک نهاد پاسخگو می بودند، ولی این اتفاق رخ نداد.مدیرعامل 
سازمان خدمات و مشــارکت های اجتماعی با طرح سوالی 
تأکید کرد: شهرداری در سال های گذشته ۷۰۰۰ کودک کار 
را ساماندهی کرد، اما چند هزار کودک کار نسبت به 5 سال 

گذشته کاهش پیدا کرده است؟
وی افزود: از ۲5 سال قبل تاکنون در تهران در حوزه کودکان 
کار مدیریت واحد نداشته ایم. پیشنهاد آقای زاکانی شهردار 
تهران این بود که در قرارگاه اجتماعی تهران تمام دستگاه ها 

کنار هم بنشــینند و این مســئله را پیش ببرند. در زمینه 
معتادان متجاهر ۸۰ درصد مصوبات اجرا شد و باید همین 

شیوه در زمینه کودکان کار هم ایجاد شود. 
رئیس محترم جمهوری بــه این دلیل نمایندگی ویژه را به 
شــهردار تهران داده اند که شهرداری در میدان حضور دارد 
و این قرارگاهی که تشــکیل شده یک ابزاری می خواهد که 
دستگاه های متولی، ملزم به پاسخگویی به رئیس جمهوری 
باشــند.احمدی صدر ادامه داد: مســئله کودکان کار یک 
مسئله عادی نیست، شهرداری تهران به این جهت به میدان 
آمده اســت تا این مشکل را حل کند. نمایندگی ویژه را به 

این جهت به شــهرداری دادند که مدیریت واحد در حوزه 
کودکان کار را داشته باشــیم.  رئیس محترم جمهوری در 
سه حوزه کودکان کار، متکدیان و معتادان متجاهر شهردار 
محترم تهران را به عنوان نماینده ویژه تعیین کردند تا این 
مشکلات حل شود.بنابر اعلام روابط عمومی سازمان خدمات 
و مشــارکت های اجتماعی شهرداری تهران، وی که در یک 
برنامه تلویزیونی سخن می گفت، افزود: طرح استعدادیابی و 
حرفه آموزی کوتاه مدت ۶ ماهه، میان مدت یک سال تا یک 
سال و نیم سال و بلند مدت ۳ سال را طراحی کرده ایم. اگر 
شهرداری این اجازه را داشته باشد که وسط میدان بیاید ۳ 
ساله بحث کودکان کار و خیابان را جمع می کند. بالای ۷۰ 
درصد کودکان ســر چهار راه ها شبکه ای و مافیایی هستند، 

ما با این سر شبکه ها برخورد جدی و سلبی خواهیم کرد.
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